

**2027 (XXVI). Petition from Mr. Manmohan Singh (T/PET.2/236)**

*The Trusteeship Council*

1. *Decides* that no action need be taken by the Council on the petition from Mr. Manmohan Singh,<sup>23</sup> since it does not concern the affairs of a Trust Territory;

2. *Draws the attention* of the petitioner to this decision.

*1118th meeting,  
20 June 1960.*

**II. Ruanda-Urundi**

**2028 (XXVI). Petition from Messrs. Mtabana Bilalo and Kayombya Musoni, on behalf of Abarozi Africans (T/PET.3/94)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined*, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from Messrs. Mtabana Bilalo and Kayombya Musoni, on behalf of Abarozi Africans, concerning Ruanda-Urundi,<sup>24</sup>

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, to the report of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, 1960, on Ruanda-Urundi,<sup>25</sup> and to the recommendations of the Trusteeship Council on general problems such as the provision of medical services, education, and election of members of District Councils;

2. *Notes with satisfaction* the assurance given by the Administering Authority that corporal punishment has not in practice been applied since the beginning of 1959 and also that it will be legally abolished in the Trust Territory in the near future;

3. *Recommends* to the Administering Authority that it make all possible further efforts to publicize in Ruanda-Urundi the observations and recommendations of the Trusteeship Council relating to the Trust Territory.

*1117th meeting,  
20 June 1960.*

**2029 (XXVI). Petition from Mr. Ziravuga Deogratias (T/PET.3/104)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined*, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from Mr. Ziravuga Deogratias concerning Ruanda-Urundi,<sup>26</sup>

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

*1117th meeting,  
20 June 1960.*

**2027 (XXVI). Pétition de M. Manmohan Singh (T/PET.2/236)**

*Le Conseil de tutelle*

1. *Décide* qu'aucune mesure ne doit être prise par le Conseil en ce qui concerne la pétition de M. Manmohan Singh<sup>23</sup>, puisque cette pétition ne se rapporte pas aux affaires d'un territoire sous tutelle;

2. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur cette décision.

*1118ème séance,  
20 juin 1960.*

**II. Ruanda-Urundi**

**2028 (XXVI). Pétition de MM. Mtabana Bilalo et Kayombya Musoni, au nom des Africains Abarozi (T/PET.3/94)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné*, en consultation avec la Belgique, autorité administrante intéressée, la pétition de MM. Mtabana Bilalo et Kayombya Musoni, au nom des Africains Abarozi, concernant le Ruanda-Urundi<sup>24</sup>,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, sur le rapport concernant le Ruanda-Urundi de la Mission de visite des Nations Unies dans les territoires sous tutelle de l'Afrique orientale (1960)<sup>25</sup> et sur les recommandations du Conseil de tutelle relatives à des questions générales telles que la fourniture de services médicaux, l'enseignement, et l'élection des membres des conseils de territoires;

2. *Prend note avec satisfaction* des assurances données par l'Autorité administrante selon lesquelles, en pratique, on n'a pas eu recours aux châtiments corporels depuis le début de 1959 et selon lesquelles, d'autre part, cette forme de châtiment sera légalement abolie dans le Territoire sous tutelle dans un proche avenir;

3. *Recommande* à l'Autorité administrante de continuer à ne ménager aucun effort pour faire connaître au Ruanda-Urundi les observations et recommandations du Conseil de tutelle relatives au Territoire sous tutelle.

*1117ème séance,  
20 juin 1960.*

**2029 (XXVI). Pétition de M. Ziravuga Deogratias (T/PET.3/104)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné*, en consultation avec la Belgique, autorité administrante intéressée, la pétition de M. Ziravuga Deogratias concernant le Ruanda-Urundi<sup>26</sup>,

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

*1117ème séance,  
20 juin 1960.*

<sup>23</sup> T/PET.2/236, T/L.990.

<sup>24</sup> See T/PET.3/94, T/OBS.3/25, T/L.992.

<sup>25</sup> *Official Records of the Trusteeship Council, Twenty-sixth Session, Supplement No. 2 (T/1532).*

<sup>26</sup> See T/PET.3/104, T/OBS.3/26, T/L.992.

<sup>23</sup> Voir T/PET.2/236, T/L.990.

<sup>24</sup> Voir T/PET.3/94, T/OBS.3/25, T/L.992.

<sup>25</sup> *Documents officiels du Conseil de tutelle, vingt-sixième session, Supplément No 2 (T/1532).*

<sup>26</sup> Voir T/PET.3/104, T/OBS.3/26, T/L.992.